

Am Großbritannien-Zentrum der Humboldt-Universität zu Berlin ist eine

### **W3-Professur für Literatur und Kultur Großbritanniens**

zum 01.10.2008 zu besetzen; im Rahmen des „Harnack-Programms“ zur Förderung von exzellenten Wissenschaftlerinnen ist eine Besetzung zum 01.04.2008 möglich.

Erwartet werden breit ausgewiesene Kenntnisse in Forschung und Lehre des Fachgebiets sowie eine Spezialisierung in mindestens einem der folgenden Forschungsschwerpunkte: Kulturtransfer von oder nach Großbritannien; Medien in Großbritannien; kulturelle Aspekte des British Empire und der Dekolonisierung.

Die Bewerber/innen müssen die Anforderungen für die Berufung zur Professorin/ zum Professor gemäß § 100 des Berliner Hochschulgesetzes erfüllen.

Die Humboldt-Universität zu Berlin strebt eine Erhöhung des Anteils an Frauen in Forschung und Lehre an und fordert deshalb qualifizierte Wissenschaftlerinnen nachdrücklich auf, sich zu bewerben. Bewerbungen von Wissenschaftlern/-innen aus dem Ausland sind erwünscht. Schwerbehinderte Bewerber/innen werden bei gleicher Eignung bevorzugt berücksichtigt.

Bewerbungen mit den üblichen Unterlagen sind bis zum 14.06.2007 unter Angabe der **Kennziffer PR/016/07** zu richten an die Stellv. Direktorin des Großbritannien-Zentrums der Humboldt-Universität, Frau Prof. Dr. Christiane Eisenberg, Jägerstr. 10-11, 10117 Berlin. Bitte fügen Sie der Bewerbung Ihre fünf wichtigsten Publikationen bei.

The Centre for British Studies at the Humboldt-Universität zu Berlin invites applications for the following professorial position:

### **Chair for British Literature and Culture**

The Salary Group is W3 (being the top salary group for university professors in Germany).

The general requirements for a chair are defined by statute (§ 100 of the Berlin University Act, or 'BerlHG'). These include suitable didactical skills and outstanding research skills.

Candidates are thus expected to demonstrate a broad range of teaching experience and publications in the advertised fields. Candidates are also expected to show specialisation in at least one of the following areas: culture transfer between Britain and other countries; the media in Britain; cultural aspects of the British Empire and of decolonisation.

As a "Zentralinstitut" of the Humboldt-Universität zu Berlin, the interdisciplinary Centre for British Studies enjoys an independent status similar to that of a faculty.

The Humboldt-Universität zu Berlin is an equal opportunity employer, committed to the advancement of individuals without regard to race, colour, religion, sex, age, national origin, ethnicity, disability or any other protected status. Thus qualified women are particularly encouraged to apply.

Duties are to commence on 1 October 2008. An earlier appointment (1 April 2008) could be arranged under the University's Harnack Programme for the Promotion of Excellent Female Scholars.

Please send your application to the Deputy Director of the Centre for British Studies at Humboldt-Universität, Professor Christiane Eisenberg, Jaegerstr. 10-11, 10117 Berlin,

quoting to **Reference PR/016/07**. Please include copies of your five most important publications.

Closing date: 14 June 2007